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Pompeo sa premijerom Duškom Markovićem u Podgorici u septembru - Foto: Savo Prelević

Ni minimum standarda za 
borbu protiv krijumčara

Stejt department ocijenio da Crna Gora ulaže značajne 
napore u oblasti suzbijanja trgovine ljudima i dao 

desetak preporuka. Iz UP zadovoljni ocjenama

Vlada Crne Gore ne 
ispunjava u pot-
punosti minimal-
ne standarde za eli-

minisanje trgovine ljudima, 
ali ulaže značajne napore na 
tom polju, tvrde vlasti Sjedi-
njenih Američkih Država.

Državni sekretar Majk Po-
mpeo poručio je da “nema iz-
govora” za trgovinu ljudima i 
da vlade širom svijeta moraju 
preduzeti odlučne korake ne 
bili se izborile sa ovim “gnu-
snim zločinima”.

“Od njih tražimo da postave 
borbu za okončanje trgovine 
ljudima za prioritet”, poručio 
je on na predstavljanju go-
dišnjeg Izvještaja o trgovini 
ljudima.

Kada je u pitanju profil tr-
govaca ljudima u Crnoj Gori, u 
dokumentu stoji da su to do-
minantno muškarci starosti 
od 25 do 49 godina i članovi 
organizovanih kriminalnih 
grupa koje djeluju na zapad-
nom Balkanu. Ističu i da su žr-
tve seks-trafikinga identifiko-
vane u Crnoj Gori prije svega 
žene i djevojke iz Crne Gore, 
susjednih balkanskih zema-
lja i, u manjem opsegu, drugih 
zemalja istočne Evrope.

“Trgovci iskorištavaju žrtve 
u industriji ugostiteljstva, 
uključujući barove, restora-
ne, noćne klubove i kafiće”, 
navodi se u dokumentu.

U drugom dijelu dokumen-
ta stoji da racije u posljednje 
dvije godine nisu dale rezul-
tate.

Žene iz Crne Gore su takođe 
žrtve seks-trafikinga u dru-
gim balkanskim zemljama.

U profilu se ističe i da se 
djeca, naročito Romi i Egip-
ćani, iskorištavaju za prisilno 
prosjačenje, a da se romske 
djevojčice prodaju za brako-
ve u romskim zajednicama 
u Crnoj Gori, ali i u manjem 
opsegu u Albaniji, Kosovu i u 
Njemačkoj.

“Vlada nije ispunila mini-
mum standarda u nekoliko 
ključnih oblasti”, upozorava 
se iz Vašingtona.

Zbog toga je Stejt depar-
tment dao desetak prioritet-
nih preporuka za crnogorske 
vlasti.

Sugerišu da se energični-
je istražuju, gone i osuđuju 
trgovci ljudima u skladu sa 
članom 444 Krivičnog za-
konika, da se organizuju 
naprednije obuke za sudije, 

tužioce i pripadnike policije 
po pitanju istraga i optužni-
ca, osavremene standardne 
operativne procedure kako bi 
se formalizovala saradnja sa 
nevladinim organizacijama 
po pitanju identifikovanja žr-
tava, postaraju da novo sklo-
nište pruža visokokvalitetnu 
pomoć i podršku...

Međutim, iz Vašingtona 
ističu da je Vlada pokazala 
povećanje napora i stoga je 
Crna Gora unaprijeđena u 
“grupu 2”.

Ti napori uključuju pove-
ćanje optužnica i napora u 
pravcu zaštite žrtava.

Vlada je značajno povećala 
broj identifikovanih žrtava, 
naročito kroz značajan pri-
mjer 12 žrtava i 87 potenci-
jalnih žrtava sa Tajvana.

Sudije su, ističe se, osudile 
jednog trgovca na 17, a drugog 
na 14 godina robije.

Međutim, spočitava se što 
Vlada nije zvanično uključila 
organizacije civilnog društva 

studenata, koji će moći da se 
prijave na smjerovima kao 
što su crnogorski ili srpski 
jezik i književnost, kao i pet 
jezika - engleski, italijanski, 
francuski, ruski i njemački.

Elektrotehnički je spre-
man za 330 brucoša, na svo-
ja tri smjera - Energetika i 
automatika, Elektronika, te-
lekomunikacije i računari i 
Primijenjeno računarstvo.

Više od 300 mjesta ima i na 
Filozofskom, gdje kandidati 
mogu birati između filozo-
fije, sociologije, psihologije, 
istorije, geografije, pedagogi-
je, predškolskog vaspitanja, 
obrazovanja učitelja na cr-
nogorskom i na albanskom 
jeziku.

Na Arhitektonskom ima 
60 mjesta, 155 na Bioteh-

ničkom, 140 na Fakultetu 
političkih nauka a 120 na 
Fakultetu za sport i fizičko 
vaspitanje. Na Fakultetu 
za turizam i hotelijerstvu 
ima 180 slobodnih mjesta, 
110 na Građevinskom, 200 
na Mašinskom, pet više na 
Medicinskom a 115 na Me-
talurško-tehnološkom fa-
kultetu, Pomorskom 260, na 
Pravnom 240 a deset manje 
na Prirodno-matematičkom.

Na Muzičkoj akademiji 
na Cetinju ima 36, Fakulte-
tu dramskih umjetnosti 35 
a pet više mjesta ima na Fa-
kultetu likovnih umjetnosti.

Sa cetinjskog Fakulteta za 
crnogorski jezik i književ-
nost juče su saopštili da se 
junskom roku može upisati 
40 studenata. B. Ž. Foto: Antikorupcija.me

Gotovo 200 
funkcionera nije 
predalo karton

Zbog nedostavljanja 
godišnjih imovin-
skih kartona, Agen-
cija za sprečavanje 

korupcije podnijela je goto-
vo 200 zahtijeva za pokreta-
nje prekršajnih postupaka 
protiv javnih funkcionera 
pred nadležnim sudovima.

Od 194 zahtjeva, 65 je pro-
tiv javnih funkcionera na 
državnom, a 128 prema na 
lokalnom nivou.

Agencija je takođe podni-
jela zahtjev za pokretanje 
postupka protiv jednog dr-
žavnog službenika koji ima 
obavezu predavanja kartona.

Prema Zakonu o sprečava-
nju korupcije, javni funkci-
oner dužan je da do kraja 
marta dostavi redovan go-
dišnji imovinski karton za 

prethodnu godinu. Za koga 
se utvrdi da to nije uradio u 
zakonskom roku, zaprijeće-
na je novčana kazna od 500 
do 2.000 eura.

Agenciji je od početka go-
dine do 22. juna podnijeto 
6.476 imovinskih kartona 
javnih funkcionera i držav-
nih službenika.

“Agencija će (kao i u 

prethodnim godinama) do 
kraja godine sprovesti kon-
trolu potpunosti i tačnosti 
dostavljenih podataka, u 
skladu sa Godišnjim planom 
provjera javnih funkcione-
ra i državnih službenika za 
2020. godinu, upoređiva-
njem podataka iz izvješta 
sa bazama organa i pravnih 
lica koja posjeduju podatke o 
imovini i prihodima javnih 
funkcionera”, stoji u saop-
štenju.

Dodaje se da će u drugoj 
polovini godine izvršiti i 
dodatnu provjeru, kao treću 
fazu kontrole predatih kar-
tona, kojom će biti obuhva-
ćeno 20 javnih funkcionera 
na osnovu procijenjenog 
rizika na korupciju.

Mš. R.

nom skloništu koje vodi NVO 
zbog njegove nemogućnosti 
da dobije neophodne licence 
da pruži pomoć žrtavama.

MRSS je pokrenulo poziv 
za predloge za uspostavlja-
nje novog specijalizovanog 
skloništa, odabravši NVO sa 
neophodnom licencom i do-
dijelila 40.000, u odnosu na 
24.000 eura koliko je dobilo 
sklonište koje je vodila NVO 
kojoj su uskraćena sredstva.

“Odabrana NVO nije imala 
iskustva u pomoći žrtavama, 
prema posmatračima, koji 
su istakli potencijal na sla-
bi kvalitet pomoći u novom 
skloništu. Sklonište pruža 
specijalizovane usluge za 
žrtve trgovine, uključujući 
stručno obučavanje i me-
dicinsku, psiho-socijalnu, 
pravnu i pomoć u reintegra-
ciji, sklonište je ugostilo dvije 
žrtve. Sklonište ima ograni-
čen prostor i kapacitete, ali 
može ugostiti odrasle muške, 
odrasle ženske i djecu žrtve 
u zasebnim prostorima za 
življenje. Žrtve mogu napu-
stiti sklonište nakon procjene 
policije ili centara za socijalni 
rad u slučaju djece”, navodi se 
u dokumentu.

Sklonište za žrtve trgovi-
ne ljudima djeluje u okviru 
NVO Institut za socijalnu i 
obrazovnu politiku, čiji di-
rektor Mitar Radonjić ističe 
da ono što prihvataju kao 
kritiku “jeste da nismo imali 
veće prethodno iskustvo, jer 
jednostavno to nije ni bilo 
moguće zbog činjenice da je 
neko drugi vodio sklonište”.

“Ali je činjenica da je tim na 
čijem sam čelu tokom prote-
klih pest mjeseci prošao obu-
ke potrebne za rad sa žrtvama 
trgovine ljudima, naši stručni 
radnici posjeduju potrebnu li-
cencu, naš objekat posjeduje 
svu potrebnu dokumentaciju 
i licencu za obavljanje usluge 
pružanja smještaja u skloni-
štu/prihvatilištu za osobe 
koje su žrtve trgovine ljudima 
i što je najvažnije, za šest mje-
seci našeg rada smo zbrinuli 
i uspješno reintegrisali 40 
žrtava i potencijalnih žrtava 
trgovine ljudima a trenutno 
imamo tri korisnika/ce, što 
znači da je naše sklonište 
uspješno zbrinulo više žrtava 
za 6 mjeseci rada nego što je 
to u prethodne četiri godine 
uradio neko drugi”, kazao je 
Radonjić.

UP: Postignut mjerljivi 
progres, uvažićemo preporuke
Iz Uprave policije su ocijenili da je u dokumentu istaknut 
“primjetan napredak Crne Gore koji je ostvaren u borbi 
protiv trgovine ljudima”.
“U odnosu na prethodni izvještajni period, zahvaljujući 
kvalitetnim i produktivnim aktivnostima koje su sprovođe-
ne u ovoj oblasti, te naporima koji su uključivali i krivično 
gonjenje i zaštitu žrtava, postignut je mjerljivi progres,” sa-
opšteno je iz institucije na čijem je čelu Veselin Veljović.
Dodaje se da UP realno sagledava sve činjenice i uvažava 
preporuke iznijete u ovom Izvještaju koje je spremna da 
sprovede u cilju ostvarivanja još boljeg i kvalitetnijeg bilan-
sa rezultata.

TRGOVINA LJUDIMA

u procedure identifikovanja 
žrtava.

“Zakon omogućava zaštitu 
svjedoka, besplatnu pravnu 
podršku i psihologa kako bi 
ohrabrili žrtve da učestvuju 
u tužbi. Međutim, posmatrači 
nastavljaju da prijavljuju da 
Vlada dodjeljuje advokate sa 

malo ili nikakvog iskustva”, 
navodi se u dokumentu.

U izvještaju stoji i da je Mi-
nistarstvo unutrašnjih poslo-
va (MUP) prebacilo odgovor-
nost finansiranja za žrtve na 
Ministarstvo rada i socijalnog 
staranja (MRSS), koje je po-
tom uskratilo sredstva jedi-

Mugoša je rekao je da su 
razgovarali sa predstavni-
cima svih religijskih zajed-
nica i da je dogovoreno da 
Srpska pravoslavna crkva 
neće organizovati litije.

“U našem donošenju od-
luka nema politike ne že-
limo njom da se bavimo. 
Danas smo imali otvorene 
i fer razgovore, i zaključili 
smo da nema u našim dje-
lovanjima politike, već se 
bavimo strukom. Iz struč-
nih razloga predlažemo 
mjere i na osnovu njih 
smo imali rezultate. Tako 
ćemo nastaviti’’, kazao je 
Mugoša. Na pitanje zbog 
čega su vjerski i politički 
skupovi zabranjeni, a dopu-
šten rad diskoteka, slavlja 
i veselja, Mugoša je rekao 
da su razmatrali da zatvore 
klubove, ali su odlučili da 
u ovom trenutku ne dono-
se tu odluku jer su klubovi 
poluprazni.

“Nije isključeno da ćemo 
u narednom periodu doni-
jeti takvu odluku”, rekao je. 
Mugoša je naglasio da je sve 
u unutrašnjim prostorima 
propisano i lakše se kontro-
liše, dok je na otvorenom 
teže kontrolisati 200 ljudi.

Upitan zašto su saučešća 
zabranjena, a svadbe do-
zvoljene, Mugoša je rekao 
da je na svadbama ograni-
čen broj, ne može biti više 
od 200 ljudi i domaćini 
uvijek mogu da uspostave 
red u komunikaciji i tako 
smanje rizik, dok se sa 
druge strane pokazalo da 
se ne mogu kontrolisati 
običajna ponašanja koja 
su takva da je fizički dodir 
jako izražen.

“Evo i sad imamo poka-
zatelje na sahranama i sau-
češćima se svi pozdravljaju 
rukovanjem, ljubljenjem 
svi koji dođu”.

163
respiratora ima u crnogor-

skom zdravstvenom sistemu 
- 87 u Kliničkom centru, 76 u 

ostalim bolnicama, dok su 23 
u procesu distribucije, rekao je 

juče Radović.


